


ПРИЧАСТИΕ    ΜΕΤΟΧΗ
	деятелно                       ενεργητικό                                                                                                                             

	  деятелно        
  ενεργητικό                                                                                                                             

	  деятелно  
  ενεργητικό                                                                                                                             

	 страдателно  
παθητικό                   
                                                                                                                                                         

	 сегашно                            παροντικό 

	  минало                 παρελθοντικό

	  минало 
  παρελθοντικό

	  минало  
  παρελθοντικό


	ενεργητική μετοχή 
του ενεστώτα 

	ενεργητική μετοχή 
του αορίστου 
	ενεργητική μετοχή
 του παρατατικού 
	παθητική μετοχή 
του παρελθόντος 

	сегашно деятелно причастие

	минало свършено деятелно причастие 
	минало  несвършено деятелно 
	минало  страдателно причастие 

	θέμα  παρατατικού    +      -Щ

-Щ-ЩА-ЩО-ЩИ

	θέμα αόριστου        +      -Л

-Л-ЛА-ЛО-ЛИ
	θέμα παρατατικού     +    -Л

-Л-ЛА-ЛО-ЛИ
	θέμα αόριστου     + - Н / -Т

 -Н-НА-НО-НИ
-Т-ТА-ТО-ТИ

	четящ-четяща-четящо-четящи

четящ-ия/ят
четящата
четящото
четящите

	чел-чела-чело-чели

чел-ия/ят
челата
челото
челите 
* ενεργητική μετοχή του αορίστου + ενεργητική μετοχή του παρατατικού των ρημάτων  Β συζυγίας (αόριστος – ЯХ) και  Γ συζυγίας έχουν  τον  ίδιο τύπο 
 вървя-вървях-вървял
 питам-питах-питал
отговарям-отговарях-отговарял

	четял-четяла-четяло-четели 

четелия-/ят
четялата
четялото
четелите 
* ενεργητική μετοχή του αορίστου + ενεργητική μετοχή του παρατατικού των ρημάτων  Β συζυγίας (αόριστος – ЯХ) και  Γ συζυγίας έχουν  τον  ίδιο τύπο των μετοχών  
вървя-вървях-вървял
питам-питах-питал
отговарям-отговарях-отговарял

	четен-четена-четено-четени

четен-ия/ят
четената
четеното
четените  


	Χρησιμοποιείται ως 




Επίθετο: четящ мъж 
Ουσιαστικό :  
Четящият  е красив.
                     =
Човекът, който чете е красив.

четящ = който чете 
четяща= която чете
четящо= което чете
четящи= които четат

	Χρησιμοποιείται ως 
επίθετο: челият човек 
Ουσιαστικό:
Челият е красив човек.
Παρακείμενος:
Чел съм през целия си живот много книги.
Υπερσυντέλικος:
Бях чел всичко от Казандзаки, когато посетих Крит.  
Υποθετική έγκληση : 
Бих чел много повече, ако имах достатъчно време.
Αφήγηση του Αόριστου  :
αόριστος :
Той  прочете   Достоевски още като 16годишен.
                   
Αφήγηση:
 Казват , че прочел Достоевски 
още като 16годишен.


	Χρησιμοποιείται  μόνο για αφήγηση του Ενεστώτα και του 
Παρατατικού 


 Ενεστώτα   
Той  чете  много приказки. 

 Αφήγηση
Казват , че той четял много приказки като малък.


Παρατατικός
Той четеше много приказки като малък.

    Αφήγηση
Казват , че той четял много приказки като малък.
    
	Χρησιμοποιείται ως 




Επίθετο: 
четена книга 
четената книга
Ουσιαστικό :
Прочетеното остава.

Παθητική  φωνή : 
Детето чете книга.

Книгата е четена от детето.



	четящ
чел
четял
четен
четейки 
	οποίος διαβάζει 
οποίος έχει διαβάσει  
οποίος διάβαζε 
που τον έχουν διαβάσει ,  начетен διαβασμένος
διαβάζοντας




деепричастие  -  γερούνδιο
θέμα του παρατατικού  των ασυντέλεστων ρημάτων    +    - ЕЙКИ  (1 и 2 спр.)  +   _ АЙКИ / _ ЯЙКИ ( 3 спр.)  
четях-чете-ше                      +     ЙКИ  	                     четейки
говорех-говоре-ше            +     ЙКИ  	                     говорейки
питам-пита-ше                    +     ЙКИ   	питайки
отговарям-отговаря -ше   +     ЙКИ	отговаряйки

Στην πρόταση είναι επεξηγηματικός   προσδιορισμός.  

Сега той чете за изпита, слушайки радио.          Той учи за изпита като слуша радио.
Вчера той чете за изпита, слушайки радио.       Вчера той чете за изпита като слуша радио.
Утре той ще чете за изпита, слушайки радио.   Утре ще чете за изпита като слуша радио.

!!!
Тя гледаше, не можейки да повярва на очите си. Тя гледаше като не вярваше на очите си. 
Те вървяха напред, не слушайки какво им говорят. Те вървяха напред като не слушаха какво им говореха.



